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wie zijn de changemakers?

Changemakers zijn jonge mensen die zien dat het anders/beter kan, jonge 
mensen die het idee “dat het toch niet kan” zat zijn en de moed hebben om 

zelf het verschil te maken.
De changemakers die we hebben geselecteerd, hebben allemaal zin om bij 

te dragen aan de wereld van morgen. Sommigen zitten op school (mbo), 
anderen niet. De meesten worstelen met de huidige structuur van het 

onderwijs. Zij voelen in het onderwijs niet de ruimte voor talentontwikkeling, 
zelfontplooiing, verrijking, zoals bedoeld in art 28 van het kinderrechten-

verdrag, of art 26 van de Universele Verklaring van de Rechten van de Mens.  
Zij voelen zich beperkt en raken hun motivatie kwijt of hebben onvoldoende 

ruimte voor het verwerken van ervaringen en trauma's, waardoor ze 
vastlopen (zoals ook geagendeerd door Kinderombudsman).  

MDT UniverCity wordt aangeboden aan changemakers in plaats van of  
bovenop regulier onderwijs. Wie de jongeren zijn, bepaalt voor een groot 

deel de plannen die zij van de grond trekken. Zo ontstaat ruimte om met wie 
zij zijn en wat zij kunnen bij te dragen aan de wereld van morgen. Met een 

groot netwerk laten we dit bijzonder talent zien dat we samen aan een 
betere toekomst kunnen bouwen. De changemakers leren van het netwerk, 

het netwerk leert van hen en als team zijn ze van waarde voor de regio.

Wat is MDT UniverCity?

MDT UniverCity for Changemakers is een 
samenwerking van partijen in de Leidse regio 
die zien dat jonge mensen van grote waarde 
kunnen zijn. Samen willen ze graag zien en 
horen wat er beter kan en dragen ze bij aan 
het creeren van mogelijkheden voor jonge 
mensen om dat wat ze zien dat anders kan ook 
te helpen realiseren. 



laila ADVIESPUNT OUDERS

Ik ben Laila, ik ben 23 jaar oud en 
sinds kort ben ik moeder. Momenteel 
doe ik de opleiding sociaal werk en 
houd ik me bezig met maatschappelij-
ke innovatie. Ik vind het namelijk be-
langrijk om iets bij te dragen aan
de samenleving.

Mijn changemakers plan is om een adviespunt voor ouders te creëren waar ze in 
gesprek gaan met ervaringsdeskundige jongeren i.p.v. traditionele hulpverlening.

Dit omdat ouders die in de opvoeding ergens tegenaan lopen sneller de neiging 
hebben om met iemand te praten die voor het aanpakken van dit soort 
problematiek is afgestudeerd i.p.v. iemand die er ervaring mee heeft. Het 
adviespunt is volledig anoniem en puur gericht op het bieden van hulp in lastige 
situaties, omdat de communicatie tussen ouders en jongeren vaak 
moeizaam verloopt.

In eerste instantie wilde ik het project alleen op ouders richten maar ik denk dat 
tienermoeders, mensen met verslavingsproblematiek en jongeren die tegen 
dingen aanlopen,  hier ook mee geholpen kunnen worden. Ik vind het gaaf om 
hier mee bezig te zijn en wil er later ook mijn werk van maken.

Mijn doel is om ervaringsdeskundigheid in te 
zetten als preventieve hulpverlening, en zo escalatie te 
voorkomen. Aangezien je het beste kan leren van 
iemand die het zelf heeft meegemaakt.

Sterke punten:
- Ik ben communicatief sterk.
- Ik ben niet op mijn mondje gevallen.
- Ik ben een doorzetter.
- Ik zet anderen in hun kracht.
- Ik leer snel.

Zwakke punten:
- Ik ben ongeduldig.
- Ik ben chaotisch.
- Ik heb een grote mond.

“Eigenlijk ben ik duseen duizend poot.”



merwan zorgen voor jeugdzorg

Sterke punten:
- Ik ben geduldig.
- Ik neem de tijd.
- Ik ben een harde werker.
- Ik ga doelgericht te werk.
- Ik heb veel kennis.

“Ik draag veel
 levenskennis met 

mij mee.”

Zwakke punten:
- Ik ben verlegen.
- Ik heb moeite met contacten leggen.

Mijn project heet "zorgen voor jeugdzorg".
Hiermee wil ik het traject rondom jeugdzorg verbeteren 

en de gesloten jeugdzorg menselijker maken. Ik ben 
zelf namelijk van mening dat er vanuit de jeugdzorg te 
snel conclusies worden getrokken over het gedrag van 

jongeren, en ik wil leren waarom sommige 
besluiten genomen worden.

Ik wil de jeugdzorg graag beter begrijpen en mijn steentje 
bijdragen aan het verbeteren van de verschillende trajecten 

die hierin plaats vinden.

Ik ben Merwan en ik ben 17 jaar oud. 
Momenteel zit ik in het tweede jaar 

van de opleiding marketing en 
communicatie



stan blij

Mijn naam is Stan Claassen, ik ben 24 jaar oud en studeer 
mediavormgeving aan het mbo-Rijnland. Ik ben voornamelijk 
gespecialiseerd in motion graphics en filmmaken. Daarnaast 
hou ik van schrijven en heb ik zelfs ooit mijn eigen boek uit 
mogen geven.

Ik ga samen met mede-changemaker Melvin het programma “Blij” 
opzetten, een raportagereeks geïnspireerd door het programma 

“Boos”, waarin Melvin op zoek gaat naar hoe hij als persoon in een 
rolstoel toch aan werk kan komen. Hij wil namelijk niets liever dan een 

steentje bijdragen aan de maatschappij, alleen komt hij daarin nog 
altijd veel obstakels tegen. Melvin zal het programma presenteren en 

interviews aangaan met werkgevers en werknemers, ik zal hem hierin 
ondersteunen en zijn zoektocht in beeld brengen.

Melvin en ik willen graag laten zien hoe moeilijk het kan zijn voor 
een persoon met een beperking om aan een studie of werk te 
komen. Tegelijkertijd willen we ook succesverhalen uitlichten en 
uitzoeken hoe werkgever en werknemer samen kunnen werken 
om tot oplossingen te komen. Om zo uiteindelijk de positie van 
mensen met een berperking op de arbeidsmarkt te verbeteren.

Sterke punten:
- Ik ben betrouwbaar.
- Ik ben duidelijk.
- Ik ben een harde werker.
- Ik ben behulpzaam.
- Ik ben taalkundig sterk.

Zwakke punten:
- Ik ben sociaal minder sterk.
- Ik kan dingen moeilijk uitbesteden.
- Ik ben te perfectionistisch.

“Ik neem soms te veel 
hooi op mijn vork.”



Melvin blij

Ik ben Melvin, ik ben 17 jaar oud en ik heb de beperking CP. 
Dit is een hersenbeschadiging en houdt in dat ik te wei-
nig zuurstof heb gehad bij de geboorte, waardoor ik in een 
rolstoel zit. Ik houd er van om in mijn vrije tijd te zingen en ik 
ken ook meerdere zangers

Stan en ik gaan het programma “Blij” opzetten, een positieve spin op 
programma “Boos” waarin ik opzoek ga naar hoe ik als persoon in 

een rolstoel toch wat kan bijdragen aan de samenleving. Dit wil ik dol 
graag maar het wordt mij erg lastig gemaakt. Ik zal het programma 

presenteren en interviews aangaan met werkgevers en werknemers, 
Stan zal met mij deze uitdaging aangaan en alles filmen.

De bedoeling is om te laten zien hoe moeilijk het kan zijn 
om een lichamelijk beperking te hebben, maar tegelijkertijd 
ook uit te lichten hoe het wel kan en hier voorbeelden van in 
beeld brengen. Zodat er verandering komt in hoe mensen en 
collega’s naar elkaar kijken, en hoe ik als mens word gezien.

Sterke punten:
- Ik ben zorgzaam.
- Ik ben sociaal.
- Ik ben grappig.
- Ik kan goed overweg met de com-
puter.

Zwakke punten:
- Ik kan er niet tegen als iets niet gelijk lukt.

“Ik wil niet in een hoekje 
gestopt worden.”



adnan EHBO en onderwijs

Mijn naam is Adnan en ik ben inmiddels 20 jaar oud. Op het moment volg ik 
de opleiding tot servicemedewerker. Ik wil liefst arts worden, maar als je uit 
een ander land komt, duurt het jaren voor je die kant op mag. Ik zit nu in het 

tweede jaar. Verder loop ik mijn eindstage bij Studio Moio en ben ik voorzitter 
van de studentenraad. Ik doe ook vrijwilligerswerk bij de reddingsbrigade.

EHBO

Ik merk dat iedereen wel EHBO nodig 
heeft als het aankomt op een levensbe-
dreigende situatie, zoals bijvoorbeeld een 
hartaanval. Het is dan erg fijn als je din-
gen gelijk kan herkennen en weet hoe je 
moet handelen.

Niveaus in het onderwijs 

Ik vind persoonlijk dat niveaus gewoon 
weg moeten. We moeten veel meer kijken 
naar de ervaringen en kennis van indivi-
duen. We zijn te veel gericht op het geven 
van cijfers en het denken in niveaus. Uit 
ervaring kan ik zeggen dat ik regelmatig 
naar beneden werd gepraat door leraren 
op het praktijkonderwijs. Er werd dan 
gezegd dat ik daarna maar moest stoppen 
omdat ik mbo niveau 1 of 2 toch niet 
ging halen.

Sterke punten:
Ik ben sociaal. -

Ik ben nauwkeurig. -
Ik heb medeleven. -

Ik ben netjes. -
Ik ben gesturctureerd. -

“Iedereen heeft een 
EHBO curcus nodig.”

Zwakke punten:
- Ik ben minder goed in leiding geven.
- Ik heb moeite met stress.



josephine innovatie in het 

onderwijs

Ik ben Josephine en ik ben 17 jaar oud. Ik volg de opleiding juridisch 
administratief dienstverlener op het mboRijnland. Naast mijn opleiding 
ben ik veel bezig met kunst, waar ik een liefde voor heb ontwikkeld, dit 
omdat ik dan kan uiten wie ik ben en niet wat ik doe.

Op het moment is er een hele rechte 
lijn in het onderwijs, daardoor krijgen 
de studenten die buiten het lijntje 
kleuren niet de hulp die ze nodig 
hebben en stoppen ze snel, terwijl ze 
de opleiding vaak wel leuk 
genoeg vinden. 

Daarnaast weet ik uit 
eigen ervaring dat docenten op het 
mbo snel negatief kunnen zijn. Er 
wordt van mbo-studenten verwacht 
dat ze door gaan studeren, omdat ze 
anders niet succesvol zullen worden.

Veel leerlingen voelen zich niet 
gehoord en krijgen te snel een 
negatief studieadvies. En zij die de 
opleiding wel afmaken krijgen vaak 
niet de voorbereiding op stage of werk 
die ze nodig hebben.

Sterke punten:
- Ik ben creatief.
- Ik bied graag een luisterend oor.
- Ik ondersteun mensen graag.
- Ik geef goed advies.
- Ik ben gemotiveerd.

Zwakke punten:
- Ik ben vrij ingetogen.
- Ik spreek me niet altijd uit.
- Ik wacht vaak op goedkeuring.

“Ik ben bang iemand op zijn 
teentjes te trappen.”



julie Dont put me in a box

Ik ben Julie, ik ben 19 jaar oud en ik volg de 
opleiding mediavormgeving, waarvoor ik 
momenteel stage loop. Ik ben iemand die niet 
stil kan zitten en hou ervan om bezig te zijn.

We hebben als mensen snel de neiging om anderen 
in een hokje te stoppen zonder naar de inhoud te 

kijken. Hierdoor merk ik dat we snel een vooroordeel 
creëren en we mensen beperken in wie ze zijn en 

wat ze kunnen. Maar is dat nodig? Vroeger moesten 
we er niet aan denken dat een vrouw ging werken, 
die horen toch thuis te zijn om schoon te maken? 

Maar hoezo? 

Dit is helemaal nergens voor nodig. Neem 
bijvoorbeeld Sigrid Kaag, partijleider van de D66. 

Of vrouwenvoetbal, waar we vaak beter zelfs beter 
spelen dan bij mannen. Hier is gelukkig steeds meer 

verandering in aan
het komen. 

Toch blijven we op sommige vlakken oordelen. 
Misschien word je wel op je huidskleur afgewezen of 
geloven mensen niet dat je wat te bieden hebt puur 
en alleen omdat je in een rolstoel zit. En wat nou als 

je op mannen valt, kun je dan opeens geen 
administratie doen of bakker worden?

Sterke punten:
- Ik ben sociaal.
- Ik ben gedreven.
- Ik ben enthousiast.
- Ik ben creatief.
- Ik ben loyaal.

Zwakke punten:
Ik wil graag de leiding nemen. -

Ik ben soms te perfectionistisch. -

“Ik ga graag de 
uitdaging aan.”



laquita verlies

Sterke punten:
- Ik denk in oplossingen.
- Ik heb een luisterend oor.
- Ik ben een doorzetter.

Ik ben Laquita, ik ben 21 jaar oud en volg momenteel de opleiding sociaal 
werk aan het mboRijnland. In mijn vrije tijd vind ik lezen of series en films 
kijken heel leuk. Specifiek documentaires vind ik erg interessant, vaak is het 
namelijk gebaseerd op een waargebeurd verhaal.

Vanuit mijn eigen ervaring weet ik dat 
als je een ouder bent verloren scholen 
er niet zo goed mee om kunnen gaan en 
er vaak weinig tot geen rekening mee 
houden. Met moeder- of vaderdag wordt 
dan bijvoorbeeld niet even naar het kind 
omgekeken. Meestal omdat docenten 
ook niet weten hoe ze er mee om 
moeten gaan. Voor jongeren kan het dan 
over komen alsof ze er niet over kunnen 
of mogen praten, alsof ze er alleen voor 
staan, wat niet zo is. 

Ik wil dat het verliezen van een ouder 
meer besproken wordt en dat docenten 
leren hoe ze ermee om moeten gaan. 
Ook wil ik met jongeren in gesprek over 
welke aanpassingen en ondersteuningen 
ze zelf nodig zouden hebben.

Zwakke punten:
Ik ben soms onzeker over wat ik doe. -

Ik kijk vaak de kat uit de boom. -

“Ik denk vaak te 
moeilijk.”



maha tweetalig boek

Ik ben Maha, ik ben 31 jaar oud en ik volg momenteel de 
opleiding tot servicemedewerker. Ik hou van fietsen, 
wandelen en schaken.

“Als ik een doel heb doe iker alles eraan om het te behalen.”

Zwakke punten:
- Mijn Nederlands, maar ik doe erg mijn
best om het te leren.

Sterke punten:
- Ik ben gedreven.
- Ik heb veel ideeën.
- Ik ben doelgericht.

Mijn doel is om een tweetalig boek te gaan schrijven, 
vooral gericht op het onderwijs. Ik zal in dit boek de ver-
schillen tussen Nederland en Syrië uitleggen, in de ene 
helft doe ik dit in het Nederlands en in de andere helft 

schrijf ik in het Syrisch.

In het boek wil ik goed de verschillen tussen Nederland 
en Syrië laten zien zodat mensen zich hier bewust van 

worden en weten hoe ze er mee ommoeten gaan. 



Isabella uit je

Kunst kan helpen om te uiten waar 
niet voldoende over gezegd kan 
worden en ik vind het belangrijk dat 
belangrijke onderwerpen ook meer via 
kunst geuit gaan worden. Ik wil het 
gaan hebben over zelfbeschikking, 
abortus en vrouwenrechten. En met 
verschillende vormen van kunst in 
beeld brengen wat er nu aan de 
hand is. 

Kunst kan vanuit veel meer kanten laten 
zien waarom een onderwerp belangrijk 

is. En dat wil ik inzetten, zodat we meer 
begrip creëren.



leon

Ik ben Leon, mijn passie is tekenen en schilderen. Ik 
zit  nu op de entreeopleiding bij mboRijnland. Ik wil 
graag meer doen met mijn passie voor illustraties, 

schilderen en kunst. Voor mijn stage werk ik aan het 
maken van illustraties voor een tweetalig kinderboek.

Sterke punten:
- Ik ben creatief.
- Ik heb doorzettingsvermogen

Zwakke punten:
- Ik spreek de taal niet vloeiend,
daardoor snap ik niet altijd wat mensen zeggen en kan ik
mezelf ook niet altijd goed uiten.

KLEED ME ANDERS

Heel veel kleding wordt weggegooid. We doen maar 
een heel klein deel aan van alles wat geproduceerd 
wordt. De kleding die we niet aan doen wordt nieuw 
vernietigd, al is het grootste deel daar te giftig voor. 

Een groot deel komt simpelweg in woestijnen te liggen 
om daar de omgeving te vervuilen. Ik heb bedacht om 
kleding te gebruiken als ondergrond voor kunst. Ik hou 

van verven en schilderen en ik wil kijken hoe ik 
kleding kan gaan gebruiken als canvas.



merel

Ik heb een passie voor het leven. Ik hou van het onbekende 
en ben ontzettend nieuwssgierig. Als ik iets nog nooit heb 
gedaan, dan wil het zeker weten uitproberen. En ik vind het 
echt heel belangrijk dat we veel meer in beweging komen. 
Letterlijk en figuurlijk. 

Sterke punten:
- Ik ben energiek.
- Ik zet mensen in beweging.
- Ik ben creatief.
- Ik verbind mensen.
- Ik ben taalkundig sterk.

Zwakke punten:
- Ik hou echt van heel veel
verschillende dingen, en kan
daardoor ook wel dingen vergeten.

ZELFBEWEGING

Ik vind het belangrijk dat we beseffen dat we een lichaam en een 
geest hebben. Dat je een lijf hebt wat allerlei sensaties ervaart en die 

ook op verschillende manieren onderdeel is van wie je bent. Ik vind 
dat we te vaak voorbij gaan aan het lichaam in ons dagelijks leven 
en ik wil dat mensen bewegen als een logisch onderdeel zien van 

onze dagelijkse beleving.

Ik hoop als Changemaker lesmateriaal te kunnen 
maken waardoor bewegen een heel normaal 

onderdeel wordt van een schooldag. Niet als een 
apart vak in een apart hokje, maar als iets dat je naar 

nieuwe plekken, nieuwe gedachtes en nieuwe 
mogelijkheden brengt. 



Yassine

Mijn naam is Yassine en ik ben inmiddels 17 jaar oud. Ik zit op de Leo 
Kanner school. En ik heb vooral een grote ambitie, ik denk dat we 

mensen te veel in hokjes stoppen en te weinig  kijken naar wie 
jongeren echt zijn. Vaak zorgen de hokjes ervoor dat je niet meer ziet 

hoe mooi en verschillend mensen zijn. Ik denk dat dat anders kan.

Sterke punten: 
Ik ben theatraal. -

Ik kan me verdiepen in anderen. -

Zwakke punten:
- Ik kan soms te veel de veel de lolbroek
uit willen hangen en dan vergeet ik mezelf.

WAAR IS DE GRENS

Grenzen opzoeken en jongeren grenzen op laten zoeken, 
dat vind ik belangrijk. We zijn nou eenmaal puber om 
grenzen op te zoeken. Als je te veel nee hoort dan raak je 
gedesillusioneerd of je gaat niks meer durven. Tegelijk 
vinden volwassen het vaak eng om deze ruimte te geven. 
We zetten elkaar klem. Ik wil gaan uitzoeken wanneer een 
"nee" nou een goed idee is en iemand gewoon zijn ding 
laten doen ook werkt.

Hoe kunnen we meer de ruimte geven aan 
genialiteit en gekkigheid van jonge mensen, zodat 

ze minder afgericht en meer uitgedaagd 
kunnen worden?



hatim

Mijn naam is Hatim en ik ben 19 jaar oud. 
Momenteel studeer ik Marketing en 
Communicartie aan het mboRijnland en loop ik 
stage bij Studio Moio.

Sterke punten:
- Ik verbind mensen.
- Ik ben open.

Zwakke punten:
- Ik heb soms veel aan mijn hoofd.

uit de put met water

voor marokko

Je hebt Marokko en je hebt Nederland en het lijkt 
alsof die twee werelden verder uit elkaar staan dan 

nodig. Ik zou het leuk vinden ze te verbinden en met 
allerlei jonge mensen samen te werken aan een 
project voor Marokko. Om een waterput of een 

school te bouwen, om iets te doen wat daar nodig is 
en met jongeren uit Nederland, van welke afkomst 
ook, samen een verhaal te bouwen in verbinding 

met Marokko samen bijzondere herinneringen
op te doen.



Rula

Sterke punten:
- Ik ben vriendelijk.
- Ik ben vrolijk
- Ik ben een doorzetter.

Mijn naam is Rula. Ik ben iemand die houdt van creativiteit en fotografie, 
ook vind ik het belankrijk om mensen te helpen. Ik doe de studie Assistant 
Business Services. Ik ben heel blij dat ik als changemaker ben geselecteerd 
en ga mijn kans zeker pakken. 

Zwakke punten:
- Ik zeg overal ja op en dan kom ik soms

in de problemen door al die beloftes. 

KUnStproject

nieuwe INSPIRATIE

Ik denk dat we moeten zorgen dat iedereen zich kan 
uiten. Zeker als vluchtelingen nieuw in Nederland 
komen, kan het lastig zijn voor ze om zich uit te 
spreken. Ik wil aan de slag met fotografie om ze te 
laten vertellen wat ze zouden willen vertellen. 
Misschien door ze fotoapparatuur te geven of zelf 
als fotograaf met ze op pad te gaan. Of allebei.

Ik wil zorgen dat iedereen zich 
gezien voelt.



Djoi

Ik ben Djoi, ik ben 16 jaar oud en ik doe momenteel de 
entreeopleiding retail bij mboRijnland. Ik wil heel graag 
docent audiovisuele vormgeving worden.

Zwakke punten:
- Soms theb ik te weinig tijd om
dingen uit te werken.

Sterke punten:
- Ik ben analytisch.
- Ik kan goed beeldend denken.

Motivatie jongeren mbo

Motivatie op het mbo. Ik wil graag weten wat nou maakt 
dat de motivatie van jongeren op het mbo zo laag is en 
wat er aan verbeterd kan worden. Ik ben heel benieuwd 
hoe dat kan veranderen en wat ik er met anderen aan 

kan doen.

Als je weet mensen in hun hart kan raken, 
kun je alles met ze maken.



JESSE TRAIN DE TRAINER

Ik ben Jesse, ik ben 18 jaar oud en woon in Leiden. Mijn hobby’s zijn 
voetballen (dit doe ik dan ook vijf keer per week) en tijd doorbrengen met 
familie en vrienden. 

“Als ik een doel heb doe iker alles eraan om het te behalen.”

Zwakke punten:
- Ik kan niet altijd even goed tegen kritiek.
- Ik stel dingen vaak uit.

Sterke punten:
- Ik kan goed samenwerkend binnen een team.
- Ik kan goed zelfstandig werken.
- Ik ben behulpzaam.
- Ik heb ben empathisch.
- Ik ben een doorzetter.
- Ik ben respectvol richting anderen.

Mijn doel is dat jongeren beter gehoord worden. Ik wil 
meer creatieve inbreng onze samenleving faciliteren door 

ook juist jongeren mee te laten beslissen en denken. 
Jongeren hebben vaak enorm veel ideeën en kunnen erg 

creatief zijn. Daarnaast ontwikkelen jongeren zo hun 
talenten en vaardigheden en voelen ze zich ook meer 

betrokken bij en gehoord in onze maatschappij

Het begon met mijn wens om voetbaltrainingen 
interessanter te maken. Ik merkte dat de trainer niet 
openstond voor mijn feedback. Vanuit een idee het 

beter te weten, was hij niet in staat om te luisteren. Ik 
denk dat er daardoor te veel kansen worden gemist.



Wat is een changemaker? En wie zijn dat nou? In dit boekje staat 
uitgelegd waar de changemakers voor staan, wie het zijn en wat 

hun plan is. Zo lees je bijvoorbeeld over Laquita, die in haar jeugd 
haar vader is verloren en heeft gemerkt dat daar op school niet 

altijd goed rekening mee word gehouden. Ook maken we kennis 
met Adnan, die ervan overtuigd is dat iedereen een EHBO curcus 
zou moeten volgen. Wil je hun en de rest van de changemakers 

beter leren kennen? Sla dit boekje dan snel open!

Klaar om changemaker te worden?




